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Protokół nr 07/05/2005 
Z posiedzenia Komisji Dora źnej do Prac nad 

Wieloletnim Planem Inwestycyjnym Miasta Gda ńska     
na lata 2005 - 2009 

w dniu 18 pa ździernika 2005 roku o godz. 15.00 
w sali Herbowej -208 

 Nowego Ratusza w Gda ńsku, przy ul. Wały 
Jagiello ńskie 1. 

 
 

Obecni: wg zał ączonych list obecno ści. 
 
Przewodniczący komisji Marek Bumblis otworzył posiedzenie i powitał 
przybyłych na posiedzenie komisji gości oraz radnych, poinformował, Ŝe 
wpłynął do komisji wniosek Muzeum Historycznego Miasta Gdańska,                  
a następnie zaproponował następujący porządek obrad: 
 

 

I.  Plan zamierzeń inwestycyjnych na lata 2006-2015 
oraz lista zadań do przygotowania, 

 
Referują : Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk oraz 
22 koordynatorów odpowiedzialnych za przygotowanie i 
realizację programów operacyjnych na lata 2005-2009  
 
II.  Rozpatrzenie wniosku Muzeum Historycznego 

Miasta Gdańska. 
 
III.   Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Planu 

Inwestycyjnego Miasta Gdańska na lata 2006-2010- 
druk nr 1637 

 
Referuje : Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 
 
IV. Sprawy bieŜące, wolne wnioski. 
 

PowyŜszy porządek przyjęty został jednogłośnie – 4 głosami za. 
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Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Podkreślił na wstępie, Ŝe punkt pierwszy będzie pewnego rodzaju refleksją nad 
całym Wieloletnim Planem Inwestycyjnym. JuŜ na wstępnych posiedzeniach 
wychodziły pewne nieścisłości i ma nadzieję, Ŝe pewne rzeczy, które zgadzają 
się rachunkowo, harmonogramowo i będą omawiane, zostaną skorygowane.  
Poprosił zaproszonych koordynatorów poszczególnych projektów, aby w trakcie 
referowania zwrócili szczególną uwagę przede wszystkim na: koordynację robót 
w poszczególnych latach, czy filozofia zamówienia publicznego pokrywa się z 
filozofią aspirowania o poszczególne projekty, czy harmonogramy realizacji są 
zgodne z harmonogramami wykupu terenów pod inwestycje, czy są zgodne z 
miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, czy jest 
komplementarność poszczególnych zamierzeń jeśli chodzi o oddanie jednego 
uwarunkowane przez oddanie drugiego. 
 

PUNKT 1 
Plan zamierzeń inwestycyjnych na lata 2006-2015 oraz lista 
zadań do przygotowania. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Zaproponował, aby w trakcie referowania odbywała się równieŜ dyskusja i 
wnoszenie uwag przez koordynatorów poszczególnych projektów, a następnie 
komisja zajmie się w podsumowaniu, zaopiniowaniem projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1637. 
 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Powiedział, Ŝe ten dokument jest znany członkom komisji, lecz jako komisja 
doraźna, członkowie powinni otrzymać pewność, Ŝe proponowane przez 
Prezydenta Miasta zamierzenia inwestycyjne wynikają z głębszej myśli, a nie są 
przypadkowo wybranymi tytułami inwestycyjnymi. Zaproponował więc, aby 
kaŜdy z koordynatorów, tych 16 programów, przedstawił te propozycje na 
szerszym tle, czyli z jakiej bazy korzystano, dlaczego te inwestycje zostały 
wybrane i jakie zostały pominięte. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Przychylił się do propozycji pana Mękala i zapytał, czy którykolwiek z 
członków komisji nie uczestniczył w prezentacji pana dyrektora Rudzińskiego 
na komisjach, które się juŜ odbywały, bo wówczas moŜna by zaoszczędzić czas 
na prezentację programu, a poświęcić go na dyskusję. 
 
Nikt się nie zgłosił. 
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Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Poprosił o słowa wstępu do wystąpień koordynatorów.  
 
Marcin Szpak – Zastępca Prezydenta Miasta 
Na wstępie powiedział, Ŝe miasto przystępuje do procedowania kolejnej edycji 
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego, obejmującego okres lat 2006-2010, czyli 
jest to kolejne pięć lat planu kroczącego. Tegoroczna edycja była zdominowana 
tym, co zostało przyjęte w poprzednich edycjach. Starania były w tym kierunku, 
aby jak najmniej ingerować, aby utrzymać ciągłość dokumentów przyjętych w 
poprzednich latach, aczkolwiek wystąpiły pewne zjawiska, które spowodowały 
dość istotne zmiany w planie. Wynikały one z wprowadzenia 22% VAT-u na 
większość prac budowlanych, co spowodowało między innymi wzrost kosztów 
zadań tj., budowa szkoły na Ujeścisku.  Istotnym takŜe zjawiskiem, mającym na 
to wpływ, było wprowadzenie bardziej precyzyjnych szacunków nakładów na 
poszczególne zadania inwestycyjne, nie tylko odnosząca się do zakresu 
rzeczowego samej inwestycji, ale włączenie do WPI niezbędnych nakładów na 
wykupy nieruchomości pod poszczególne inwestycje.  
O poszczególnych zadaniach będzie mowa za chwilę. Poinformował jednak o 
nowościach, które się znalazły, to budowa stadionu piłkarskiego klasy 
mistrzostw Europy, co się wiąŜe z aplikowaniem miasta Gdańska do 
współorganizowania Mistrzostw Europy w Piłce NoŜnej w 2012 roku. 
 
Krzysztof Rudziński  - dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Powiedział, Ŝe program zamierzeń inwestycyjnych ma niejako dwa cele, 
powiązanie bezpośrednie Strategii Rozwoju Miasta z inwestycjami, które będą 
realizowane w tym czasie i ma za zadanie przygotowanie materiału na następne 
lata do opracowywania zarówno dokumentacyjnego, jak i rozpatrywania 
przyszłościowego tych inwestycji, które będą realizowane. Podkreślił, Ŝe 
dotychczas wszystkie projekty inwestycyjne były zgrupowane w jednej bazie 
danych WPI i były mało dostępne dla szerszej grupy zainteresowanych i były 
nie do końca uporządkowane. W tej chwili jest uporządkowana cała baza WPI 
według programów operacyjnych strategii, następnie te listy przekazane zostały 
koordynatorom programów operacyjnych, gdyŜ oni niejako z urzędu 
predystynowani do tego, Ŝeby określić, które z zadań, będących w bazie WPI, są 
niejako tymi zadaniami, które realizują strategie w ich zakresie. Dlatego 
poprosił o zwrócenie uwagi na to, Ŝe w planie zamierzeń inwestycyjnych moŜe 
się okazać, ze niektórych zadań nie ma. 
Plan zamierzeń inwestycyjnych był wielokrotnie nowelizowany i nadal jest, 
poniewaŜ wciąŜ wpływają zmiany od koordynatorów, które zostają 
uwzględniane. ZałoŜenia są jednak takie, Ŝe w momencie uchwalenia 
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego ten program zamierzeń inwestycyjnych 
stanie się niejako sztywnym, i wprowadzanie następnych zadań będzie 
odbywało się juŜ zgodnie z procedurą uchwalania WPI. 



 4 

Poszczególne programy operacyjne przedstawił na specjalnie do tego 
przygotowanym ekranie.  
Dodał jednak, Ŝe jeŜeli nie wszystko jest zgodne z tym co koordynatorzy by 
sobie Ŝyczyli, to wynika z tego, Ŝe jeszcze gdzieś coś nie zostało ze względów 
technicznych zaktualizowane. Przypomniał, Ŝe cały czas napływają nowe 
aktualizacje od koordynatorów. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Poprosił koordynatorów o referowanie poszczególnych programów, 
ustosunkowanie się do tego, w jaki sposób ich programy zostały ujęte w 
projekcie uchwały, a takŜe poprosił członków komisji o zadawanie pytań. 
 
Kolejność referowania programów zgodnie z Zarządzeniem Nr 44/05 
Prezydenta Miasta Gdańska z dnia 20 stycznia 2005r. w sprawie powołania 
koordynatorów odpowiedzialnych za przygotowanie i realizację programów 
operacyjnych na lata 2005-2009. 
 

„Zdrowy Gdańszczanin” 
 
Janina Mańko – koordynator programu „Zdrowy Gda ńszczanin” 
Powiedziała przede wszystkim, Ŝe głównie z tego materiału, który otrzymali 
wynika, Ŝe inwestycje (i ich kolejność), o które będą bardzo zabiegać, będą 
dotyczyły nie samego programu  „Zdrowy Gdańszczanin”, poniewaŜ wszystkie 
te inwestycje, na których im najbardziej zaleŜy będą dotyczyły likwidacji barier 
architektonicznych. Czyli związane będą przede wszystkim z przystosowaniem 
obiektów do osób niepełnosprawnych. W związku z powyŜszym przechodzi to 
do zadania 7, co zostało juŜ ustalone z Wydziałem Programów Rozwojowych, a 
więc do „Gdańska Równych Szans”. PrzedłoŜona została do punktu 7 kolejność 
realizacji rozbudowy i przebudowy danych obiektów, głównie dotyczy to 
niepublicznych ZOZ-ów.  
Zgłosiła bardzo istotną uwagę, która przewija się juŜ od kilku spotkań i ciągle 
wraca. Mianowicie, pierwszym punktem, który jest niezwykle istotny jest 
dokonanie wszystkich zmian i przebudowy, dostosowanie do osób 
niepełnosprawnych w Przychodni przy ul. Mickiewicza. Tymczasem kaŜda 
kolejna uwaga jest ignorowana, poniewaŜ cały czas na pierwszym miejscu 
znajdowany jest zupełnie inny adres. Przychodnia, która wpisana została do 
zadania nr 7, to Przychodnia przy ul. Chałubińskiego, która w ich układzie ma 
dopiero nr 4. Poprosiła o potraktowanie tej sprawy, jako wspólnego działania 
dwóch wydziałów i poprawienie tego. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję i zapytał członków, czy mają pytania do pani Mańko. 
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Tadeusz Mękal – członek komisji 
Podkreślił, Ŝe to koordynator wyznacza hierarchię i zapytał, kto w takim razie ją 
złamał? 
 
Krzysztof Rudziński  - dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Wyjaśnił, Ŝe hierarchia potrzeb ujmowana była według list koordynatorów z 
tym, Ŝe pewne zadania były łączone. I tak na przykład, likwidacja barier 
architektonicznych dla osób niepełnosprawnych jest wynikiem połączenia jakby 
dwóch działów - oświaty i ochrony zdrowia, dlatego, Ŝe najwięcej wniosków 
wpłynęło właśnie z oświaty i ochrony zdrowia. Połączyliśmy te listy razem i 
pojawiało się pytanie, czy waŜniejsza jest Przychodnia przy ul. Mickiewicza, 
czy Szkoła Podstawowa Nr 60. To w trybie uzgadniania zostanie ustalone. 
Zapytał konkretnie panią Mańko, co jest waŜniejsze? 
 
 
Janina Mańko – koordynator programu „Zdrowy Gda ńszczanin” 
Powiedziała, Ŝe widzi cztery poprzedzające zadania, w których jest wymieniona 
SP Nr 60 i nie widzi jakiejkolwiek rozbieŜności, ani teŜ zderzenia, a jako 5 jest 
budowa windy dla osób niepełnosprawnych w Przychodni przy ul. 
Chałubińskiego, a nie jak prosili w Przychodni przy ul. Mickiewicza (w 
załączniku Nr 4).  
 
Po krótkiej dyskusji. 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Poprosił o wyjaśnienia. 
 
Krzysztof Rudziński  - dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Wyjaśnia, Ŝe załącznik nr 2  jest to WPI z nakładami zaplanowanymi na 
najbliŜsze lata i to są zadania, które SA przygotowane i mają być realizowane, 
natomiast Załącznik Nr 4, to jest wykaz dokumentacji, które mają zostać 
przygotowane do ewentualnego umieszczenia w WPI w latach następnych. 
Załącznik Nr 4 ma na celu ograniczenie bezsensownego wydawania środków na 
dokumentacje, które nie zostaną potem uŜyte. Mają tam być tylko te 
dokumentacje, które są potrzebne i są planowane do realizacji.  
 
Wyjaśnienia zostały przyjęte. 
 
Andrzej Ło ś – Dyrektor DRMG 
Poinformował, Ŝe DRMG będzie wnioskowała o rozłoŜenie tego zadania na dwa 
lata 2006 i 2007 i zwiększenie środków na jego realizację. Uzasadnił ten 
wniosek podkreślając, iŜ kwota podana na zakup windy jest za niska, poniewaŜ 
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zainstalowanie windy wiąŜe się z przebudową wnętrza tej przychodni tak, aby ci 
niepełnosprawni, którzy wjadą windą, mogli dostać się do gabinetów lekarskich.  
Zgodnie za szacunkami, trzeba dołoŜyć jeszcze 260 tys. zł. Według projektu, 
który został przygotowany, na razie bez pozwolenia na budowę, trzeba by było 
tę przychodnię na pół roku wyłączyć z działalności, a jak wszyscy wiedzą jest to 
niemoŜliwe. 
 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Zapytał pana Szpaka i pana Rudzińskiego, jakie będzie działanie w takich 
przypadkach, jak ten, kiedy jest propozycja rozłoŜenia inwestycji i zwiększenia 
kwoty. 
 
Krzysztof Rudziński  - dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, Ŝe sprawa jest bardzo prosta. JeŜeli zwiększa się kwotę, to naleŜy 
wskazać zadanie, z którego obcięta zostanie ta kwota w przyszłym roku. 
Dlatego, Ŝe WPI jest tak zbilansowane, Ŝe nie ma moŜliwości wyodrębnienia 
dodatkowych środków, chyba, Ŝe prognoza finansowa się zmieni. 
 
Marcin Szpak – Zastępca Prezydenta Miasta  
Powiedział, Ŝe z tego co wie, to ustalenia są takie, Ŝe miasto wykonuje windę, 
natomiast całą resztę bierze na siebie Przychodnia. 
 
Andrzej Ło ś – Dyrektor DRMG 
Wyjaśnia, Ŝe Wydział Architektury i Urbanistyki ma zatwierdzić projekt nie na 
samą budowę windy lecz na całość przystosowania tego obiektu dla osób 
niepełnosprawnych, bo nie moŜna wystąpić o budowę samej windy.  
 
Paweł śmuda – Trzebiatowski – DRMG 
Uzupełnił wypowiedź pana dyrektora. 
 
Marcin Szpak – Zastępca Prezydenta Miasta  
Podsumował temat przychodni, podkreślając, Ŝe Prezydent przekazuje dla niej 
500 tys. zł i jeśli Przychodnie nie znajdzie pozostałej części kwoty potrzebnej do 
realizacji całej inwestycji, to po prostu tej windy tam nie będzie. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Stwierdził, ze nie ma juŜ głosów w dyskusji i podziękował pani Mańko za 
omówienie tematu. 
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„Wykształcony Gdańszczanin” 
 
Regina Białousów – koordynator programu „Wykształcony Gdańszczanin” 
Omówiła program. Powiedziała między innymi, Ŝe w tym programie 
pogrupowane zostały wszystkie planowane inwestycje w trzy zespoły: program 
modernizacji boisk szkolnych, program budowy sal gimnastycznych przy 
szkołach i program budowy basenów przyszkolnych. Oprócz tego, tak jak juŜ 
wspominano, cały program likwidacji barier architektonicznych znalazł się 
„Gdańsk równych szans”. W ramach tych trzech grup ustalona została hierarchia 
waŜności. Pod uwagę, przede wszystkim brane były:  stan w jakim znajdują się 
obiekty lub brak w ogóle tych obiektów, ilość dzieci uczęszczająca do danej 
placówki, zalecenia sanepidu i inspekcji budowlanej.  
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
 
ElŜbieta Grabarek – Bartoszewicz – członek komisji 
Powiedziała, Ŝe jest bardzo interesująca koncepcja budowy boisk, sal 
gimnastycznych i basenów, o której była mowa na komisjach edukacji. Jest 
tylko problem w tym, czy miasto chce budować kompleksowe baseny 
przyszkolne, czy baseny małe, tzw. niecki, przeznaczone do nauki pływania dla 
dzieci i młodzieŜy. Powiedziała, Ŝe na to pytanie powinna najpierw paść 
odpowiedź, poniewaŜ wiąŜe się ona z kosztami. 
Jeśli chodzi o budowę sal gimnastycznych, to ponad 20 placówek szkolnych 
jeszcze nie posiada Ŝadnych tego typu obiektów.  
Powiedziała takŜe o tym, Ŝe martwią ją te małe, bo 2% nakłady inwestycyjne na 
edukację. 
 
Regina Białousów – koordynator programu „Wykształcony Gdańszczanin” 
Odpowiedziała na pytanie dotyczące basenów. Powiedział, Ŝe podejmowane są 
wspólnie z Wydziałem Spraw Społecznych próby uzyskania pełnych informacji, 
w jaki sposób naleŜy występować do unii o środki PFRON- wskie na budowę 
małych basenów, takich do nauki pływania, rehabilitacji i gimnastyki 
korekcyjnej. Stąd te trzy, które są w perspektywie, one byłyby basenami 
duŜymi, osiedlowymi. 
 
Marcin Szpak – Zastępca Prezydenta Miasta  
Odpowiedział na pytanie dotyczące małych nakładów na inwestycje edukacyjne. 
Powiedział, Ŝe inwestycje, to budowa nowych obiektów i rozbudowa, a w 
oświacie obiektów jest nawet za duŜo, baza edukacyjna w Gdańsku jest zbyt 
szeroko rozwinięta w stosunku do potrzeb, stąd program restrukturyzacji 
oświaty, który polega na zamykaniu obiektów, więc nie ma potrzeby większych 
nakładów. Jeśli zaś chodzi o stan istniejących obiektów, to jest to odrębna 
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sprawa, tu są działania remontowe, modernizacyjne, które w tym budŜecie nie są 
w ogóle uwzględnione, poniewaŜ to jest budŜet bieŜący związany z remontami.  
 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Zapytał o budowę sali gimnastycznej w ZSO na 6. 
 
Regina Białousów – koordynator programu „Wykształcony Gdańszczanin” 
Wyjaśniła tę kwestię. 
 
Po krótkiej dyskusji pani Grabarek z panem Szpakiem głos zabrał 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Powiedział, Ŝe moŜna by połączyć ten program z programem „Sportowy 
Gdańsk”, poniewaŜ oprócz budowy szkoły na Ujeścisku, to wszystkie zadania 
dotyczą obiektów związanych ze sportem.  
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
 
 

„Hewelianum” 
 
GraŜyna Pilarczyk – koordynator programu operacyjnego „Hewelianum” 
Omówiła program. Powiedziała między innymi, Ŝe projekt, który jest wdraŜany 
(I etap), juŜ ruszyły pierwsze przetargi związane z tym projektem, on nie 
wyczerpuje wszystkich treści, związanych z tzw. program „Hewelianum”. To co 
dziś jest wpisane w WPI, w tabelach finansowania na poszczególne lata, 
odzwierciedla dokładnie zakres projektu europejskiego, na który miasto dostało 
dofinansowanie 30 czerwca br. Sam program jest szerszy niŜ projekt – etap I. 
Dlatego w zamierzeniach inwestycyjnych znalazły się pewne elementy. 
Przede wszystkim, projekt –etap I, dotyczy zagospodarowania czterech duŜych 
obiektów fortecznych i kilkunastu mniejszych na cele centrum 
wystawienniczego, które będzie świadczyło usługi edukacyjne.  
Powiedziała między innymi, Ŝe w zamierzeniach są dwa priorytetowe 
przedsięwzięcia inwestycyjne: zagospodarowanie parku pofortecznego na cele 
edukacyjne, duŜy teren zielony u zbiegu ulic Powstańców Warszawskich i 
Dąbrowskiego; kolej linowa , mająca połączyć tereny okolic dworca PKP w 
Gdańsku z jednym z wyniesionych części Bastionu Grodzisko.  
Następnie omówiła obydwa przedsięwzięcia. 
Przedstawiła pozostałe zadania, między innymi powiedziała o planetarium, które 
musi być posadowione pod ziemią. 
 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
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Jednocześnie zadając pytanie, czy w I etapie juŜ będą właścicielem całego 
terenu, na którym mają być zrealizowane wszystkie zamierzenia inwestycyjne? 
 
GraŜyna Pilarczyk – koordynator programu operacyjnego „Hewelianum” 
W tej chwili jest 3% własności terenu urbanistycznie nazywanego Fortem 
Grodzisko nie jest własnością miasta. Prawdopodobnie budynek TP S.A. 
zostanie w perspektywie 1,5 roku wystawiony na sprzedaŜ i jeśli miasto będzie 
nadal zainteresowane, to podjęte zostaną próby przejęcia  w celu utworzenia 
hotelu klasy turystycznej. 
 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
W związku z faktem, iŜ w budŜecie jest zapisane 25 mln. zł, zadał pytanie, co za 
tę kwotę zostanie zrealizowane? 
 
GraŜyna Pilarczyk – koordynator programu operacyjnego „Hewelianum” 
Odpowiedziała, Ŝe kwota, o której pan Męka powiedział jest ogólna kwotą 
opisującą projekt, z czego duŜa część pochodzi z funduszy unijnych. W ramach 
tych pieniędzy zostanie zrealizowana kompletna rewaloryzacja budynków 
fortecznych, kompletne zagospodarowanie 8 ha terenu zewnętrznego z 
infrastrukturą, kanalizacją, oświetleniem, utwardzeniem dróg i przystosowaniem 
tego obiektu do odwiedzania przez tysiące ludzi. Z tych środków zostanie 
zbudowane teŜ małe obserwatorium astronomiczne, o charakterze 
pomocniczym, heliostat, zostanie zbudowane takŜe kogeneracyjny system 
zasilania w ciepło – wszystkie obiekty Hewelianum będą zaopatrywane w 
sposób niestandardowym, czyli nie sieciowo lecz będzie budowany osobny 
system zasilania, bardzo tani, oparty na gazie i pompach ciepła… 
 
Po krótkiej dyskusji, głos zabrał 
 
Marcin Szpak – Zastępca Prezydenta Miasta  
Poruszył waŜną kwestię, a mianowicie znaczenie załącznika Nr 4, który 
funkcjonuje jako nieformalny. Jest tam lista wniosków do przygotowania. 
MoŜna mieć powaŜne wątpliwości, czy jest to załącznik kompletny, czy są to 
zadania do przygotowania w 2006 roku, czy teŜ w ogóle do przygotowania. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Powiedział, Ŝe jest to bardzo waŜne, aby tę kwestię wyjaśnić, poniewaŜ 
wydawało mu się, Ŝe  są to zadania do programowania w zakresie 
obowiązywania uchwalanego aktualnego WPI. 
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Tadeusz Mękal – członek komisji 
Powiedział, Ŝe podobnie jak pan Bumblis, traktuje Załącznik nr 4, jako spis 
zadań inwestycyjnych, który będzie przygotowany na zadania, które są 
planowane na lata 2008-2010 do realizacji.  
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Dopowiedział, Ŝe moŜe to umknęło, ale pan Rudziński powiedział, Ŝe realizacja 
II etapu Hewelianum moŜliwa jest dopiero po 2010 roku. 
 
Krzysztof Rudziński  - dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Celem uzupełnienia informacji powiedział, Ŝe wstępne szacunki robione 
podczas przygotowywania „Hewelianum” mówią, Ŝe kolej linowa będzie 
kosztowała około 1 mln dolarów, planetarium, obserwatorium około 50 mln zł. 
Z góry były załoŜenia, Ŝe nie będą mogły być zrealizowane jeden po drugim. 
MoŜe być równieŜ taka sytuacja, Ŝe kolej linowa moŜe być realizowana jako 
przedsięwzięcie komercyjne, tego nie moŜna wykluczyć. Jeśli by się tak stało, to 
będzie to przedsięwzięcie niezwiązane z WPI. 
 
Więcej pytań do pani Pilarczyk nie było. 
 
 

„e-Gdańsk” 
 
Wiesław Patrzek – koordynator programu operacyjnego „e-Gdańsk” 
Omówił dokładnie program. Powiedział między innymi, Ŝe głównym jego 
zadaniem jest rozwój społeczeństwa informacyjnego w mieście. Składa się z 
takich zadań, które w części realizowane są juŜ w ramach programu e-Gdańsk 
Europejska Metropolia on-line.  
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
 
Głosów w dyskusji, ani pytań nie było. 
 
 

„Sportowy Gdańsk” 
 
 
Regina Białousów – w imieniu Andrzeja Trojanowskiego - koordynatora 
programu operacyjnego „Sportowy Gdańsk” 
Przedstawiła program, podkreślając, Ŝe równieŜ są pogrupowane zadania, które 
mogą pojawić się w innych programach.  



 11 

Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
 Zapytał, czy hala widowiskowo – sportowa na granicy Gdańska i Sopotu jeśli 
chodzi o wykonawcę I etapu jest juŜ rozstrzygnięta, czy trwa procedura 
przetargowa. 
 
 Krzysztof Rudziński  - dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, Ŝe w tej chwili jest to na etapie „odwołań”, co oznacza 
przesunięcie czasową około miesiąca. 
 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Zapytał konkretnie na jakim etapie przygotowana jest ta inwestycja? 
 
Krzysztof Rudziński  - dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, Ŝe pozwolenie na budowę hali jest wydane, dokumentacja jest 
przygotowana, a tej chwili zaczyna się I etap, czyli palowanie i roboty ziemne.  
 
Elzbieta Grabarek – Bartoszewicz- członek komisji 
Powiedziała, Ŝe marzy jej się aby wpisać do WPI lodowiska ogólnomiejskiego, 
takiego jak w innych duŜych aglomeracjach. Punktem, który nadawałby się 
idealnie mógłby być Plac Zebrań Ludowych. Niestety powiedziała, Ŝe nie wie, 
jakiego rzędu potrzebne są do realizacji tego nakłady. Zadała pytanie, ile to 
moŜe kosztować? 
Poruszyła równieŜ kwestię reaktywacji wyciągów orczykowych, czy jest to 
moŜliwe. Podała dwie moŜliwe lokalizacje: Morena i Siódmym Dworze. 
 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Przypomniał, Ŝe był juŜ taki wyciąg przy Placu Zebrań Ludowych i drugi na 
Morenie za Szkołą Podstawową Nr 2.  
Powiedział takŜe, Ŝe pojawiło się ciekawe miejsce na terenie tzw. centrum 
sportów motorowych. Tam jest stok północny wykorzystywany jest przez BMX-
owców.  
 
Regina Białousów – w imieniu Andrzeja Trojanowskiego - koordynatora 
programu operacyjnego „Sportowy Gdańsk” 
Zapewniła, Ŝe poruszony temat orczyków przekaŜe dalej. Jeśli chodzi o 
lodowisko, to MOSiR w tej chwili czyni starania, Ŝeby zakupić specjalne bandy, 
Ŝeby na Placu Zebrań Ludowych stworzyć sztuczne lodowisko w okresie zimy. 
 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Zapytał, na jakim etapie programowania jest stadion w Letnicy. 
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Krzysztof Rudziński  - dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Wyjaśnił sytuację inwestycji. Powiedział takŜe, Ŝe jeśli nie będzie Mistrzostw 
Europy w Piłce NoŜnej, to nie będzie moŜliwości wybudowania stadionu w tak 
krótkim czasie, poniewaŜ pojawią się problemy z inwestorami. 
 
Po krótkiej dyskusji  
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Wyraził swoją opinię, podkreślając, Ŝe przy tej inwestycji powinna być prana 
pod uwagę inwestycja drogowa, komunikacyjna, które tu brakuje. Jeśli Polska 
zostanie organizatorem mistrzostw i zostanie zbudowany wymagany stadion, to 
przecieŜ infrastruktura drogowa musi być przystosowana do tak duŜej ilości 
osób, jaka przewidziana jest na tego typu imprezach. Trzeba juŜ dzisiaj 
pomyśleć ośrodkach i zaprojektować to spójnie, a nie obudzić się za rok i 
rezygnować z innych, równie waŜnych inwestycji, aby pozyskać środki na 
drogi… 
 
Po wyjaśnieniach pana Krzysztofa Rudzińskiego  - dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych i Marka Bumblisa – Przewodniczącego komisji 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
 
 
 

„Gdańsk Równych Szans” 
 
 
Magdalena Marszałkowska – koordynator programu operacyjnego 
„Gdańsk Równych Szans” 
Powiedziała, Ŝe „Gdańsk Równych Szans” to program operacyjny, który działa 
w oparciu o zadania zebrany w dwóch głównych programach: program 
modernizacji i budowy placówek pomocy społecznej i program likwidacji barier 
architektonicznych. 
Omówiła szczegółowo program modernizacji i budowy placówek pomocy 
społecznej, dodała takŜe, Ŝe zgłoszone zostały nowe zmiany. 
W załączniku 2 uwzględnienie kosztów realizacji tego programu jest do 2010, a 
przepisy wyraźnie mówią, Ŝe osiągnięcie standardu w placówkach opiekuńczo – 
wychowawczych ma termin na koniec 2006 roku. 
 
Po wysłuchaniu zgłoszonych zmian  
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
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Powiedział, Ŝe zgłoszone przez panią Marszałkowską zmiany, będą 
uwzględnione we wniosku komisji. 
 
Poprosił ją o przesłanie wszelkich sugestii i zmian na piśmie do komisji. 
Komisja zajmie stanowisko i uwzględni je, jak wcześniej powiedział, w opinii z 
wnioskami do procesowanego projektu uchwały. 
 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 

„Bezpieczny Gdańsk” 
 
Tadeusz Bukontt – koordynator programu operacyjnego „Bezpieczny 
Gdańsk” 
Na wstępie powiedział o tym, co obejmuje cały program, a mianowicie: ochrona 
przeciwpowodziowa, siedziby dla Policji, StraŜy Miejskiej, StraŜy PoŜarnej, 
oświetlenie i sygnalizacje. 
Następnie omówił wszystkie zagadnienia. 
Zgłosił takŜe swoje uwagi i poprosił komisję o wnioskowanie przesunięcia 
komisariatu o rok wcześniej, czyli realizację na 2008 rok. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
 
Krzysztof Rudziński  - dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Zaznaczył, Ŝe wszystkie programy są ściśle dopasowane do moŜliwości 
finansowania z unii. Wyjaśnił inwestycje na ul. 3-go Maja. 
 
Andrzej Ło ś – Dyrektor DRMG 
Poinformował, Ŝe poz. 20 i 21, czyli zbiornik retencyjny przy ul. Jabłoniowej i 
Rów S1 oraz przebudowa Rowu S2, muszą wejść w 2006 roku do realizacji, 
poniewaŜ warunkują one oddanie do uŜytku trasy WZ.  
Zaproponował, aby w 2006 wpisać kwotę co najmniej 1 mln zł, resztę kwoty, 
która wynika z kosztorysu inwestorskiego, czyli 4 mln 800tys. z wpisać w rok 
2007. 
 
Marcin Szpak – Zastępca Prezydenta Miasta  
Zapytał kiedy zostanie rozstrzygnięty przetarg na wykonawcę trasy W-Z. Po 
otrzymaniu odpowiedzi, Ŝe za tydzień, zaproponował, aby oszczędności, które 
się pojawią przy Trasie W-Z, przeznaczyć na sfinansowanie tych zadań, które są 
ściśle z nią związane. 
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Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Podsumował, Ŝe chodzi o to, Ŝeby zsynchronizować harmonogramu 
finansowego poz. 20 i 21 tak, aby umoŜliwi ć wykonanie i oddanie do uŜytku 
Trasy W-Z w terminie. 
 
Andrzej Ło ś – Dyrektor DRMG 
Powiedział, Ŝe jest za wnioskiem pana Bukontta, dotyczącym budynku StraŜy 
Miejskiej – poz. 28. Jest za tym, aby ukończyć A, B i C w 2006r.  
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Zadał pytanie, czy zlewnia Potoku Siedleckiego została w jakimś zakresie, po 
ostatniej powodzi,  uporządkowana, bo jest groźba awarii na syfonie przy 
Urzędzie Miejskim. 
 
Andrzej Ło ś – Dyrektor DRMG 
Odpowiedział, Ŝe nie zostało to zrealizowane, jest to inwestycja strategiczna…  
 
Marcin Szpak – Zastępca Prezydenta Miasta  
Zapytał pana dyrektora ZDiZ, czy jest moŜliwość realizacji tego zadania bez 
konieczności zamykania ulicy 3-go Maja? 
 
Romuald Nietupski – dyrektor ZDiZ 
Odpowiedział, Ŝe moŜe się odbyć, ale trzeba wziąć pod uwagę niewielkie 
zakłócenia ruchu drogowego. Poinformował, Ŝe nie przewidują wyłączenia pasa 
drogowego z ruchu. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Podsumował i powiedział, Ŝe komisja będzie wnioskowała o rozwaŜenie 
moŜliwości przyspieszenia wykonania syfonu.  
 
Po krótkiej dyskusji na temat zbiorników retencyjnych,  
 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Zadał pytanie dotyczące programów oświetlenia i sygnalizacji świetlnej, a 
mianowicie, gdzie znajduje się lista propozycji zadań. 
 
Romuald Nietupski – dyrektor ZDiZ 
Poinformował, Ŝe w dniu dzisiejszym przekazany został taki wykaz. Wyjaśnił 
sytuację związaną z oświetleniem, podkreślił, Ŝe dotyczy to około 20 ulic. 
Jeśli chodzi o sygnalizację, to sytuacja jest niezbyt ciekawa, bo np. na wymianę 
sterowników zostaje tylko 153 tys. zł.  
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Tadeusz Bukontt – koordynator programu operacyjnego „Bezpieczny 
Gdańsk” 
Zreferował temat – Monitoring wizyjny. 
 
Więcej pytań nie było. 
 
 

„Gdańsk – Zielone Miasto” 
 
Maciej Lorek – koordynator programu operacyjnego „Gdańsk – Zielone 
Miasto” 
Zreferował program.  
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Zapytał o dwa zadania, które są wpisane: Park w Letnicy i park w dzielnicy 
Stogi. Zapytał, czy one będą kontynuowane? 
 
Maciej Lorek – koordynator programu operacyjnego „Gdańsk – Zielone 
Miasto” 
Poinformował, Ŝe w najbliŜszym czasie członkowie będą powołani przez 
Prezydenta do komisji Powiatowego i Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska. Komisja ta będzie opiniować te projekty. 
 
Po krótkiej dyskusji na temat termomodernizacji obiektów oświatowych i 
terenach zielonych, głos zabrał 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Powiedział, Ŝe ma do pana dyrektora wniosek, aby uporządkować nabrzeŜe 
Motławy  przy kościele w rejonie ul. Głębokiej wraz ze spacerowym ciągiem 
pieszym. 
 
 

„Lepiej Mieszkać w Gdańsku” 
 
Dimitris Skuras – koordynator programu operacyjnego „Lepiej Mieszkać 
w Gdańsku” 
Powiedział, Ŝe program składa się z trzech przedsięwzięć, z tym, Ŝe zadania 
inwestycyjne są zaplanowane w jednym z nich. Do WPI weszły wydatki w 
trzech grupach zadań: rewitalizacja wnętrz podwórzowych (prace 
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przygotowawcze do przeprowadzenia rewitalizacji), program budowy 1000 
mieszkań, finansowanie budowy budownictwa społecznego (TBS). Programem, 
który nie został wpisany do WPI jest budownictwo socjalne. 
Powiedział, Ŝe zaplanowano spotkanie z panem Lewną, panem Szpakiem i 
panem Rudzińskim i na tym spotkaniu zapadnie decyzja, czy ten program 
przywrócić, czy nie. Podkreślił, Ŝe znaczną część, w formie bezzwrotnej 
poŜyczki miasto otrzyma z budŜetu państwa, co gwarantuje ustawa. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
 
Małgorzata Chmiel – członek komisji 
Powiedziała, Ŝe wie Ŝe nie ma w budŜecie centralnym pieniędzy do końca 
przyszłego roku, czego dowiedziała się na kongresie miast polskich. 
 
 
Dimitris Skuras – koordynator programu operacyjnego „Lepiej Mieszkać 
w Gdańsku” 
Zaznaczył, Ŝe być moŜe chodzi o przedłuŜenie Ŝycia ustawy, bo te wnioski 
zostały zarekomendowane i przyjęte przez ministerstwo i miasto ma prawo 
podpisać umowę kredytową z bankiem. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Zapytał, co pan Kuras, jako koordynator projektu zrobi, aby TBS „Motława” 
działało zgodni ze statutem, czyli celem dla jakiego zostało powołane? Chodzi o 
rewitalizację Dolnego Miasta, o to Ŝeby zapewnić moŜliwość rozwoju, 
budowania „wewnątrz”, a nie na „zewnątrz” miasta. Chodzi o ul. Łąkową i 
Jaskółczą. 
 
Dimitris Skuras – koordynator programu operacyjnego „Lepiej Mieszkać 
w Gdańsku” 
TBS, zgodnie z programem będzie dokapitalizowana, zarówno, jeśli chodzi o 
aporty gruntowe, jak i o wkład pienięŜny. W związku z tym ma wszelkie 
narzędzia, aby móc realizować zadania, do których jest powołane. 
 
Małgorzata Chmiel – członek komisji 
Wyjaśniła, Ŝe nie o te zadania chodzi, bo TBS „Motława” zostało powołane do 
rewitalizacji Dolnego Miasta, a nie tak jak GTBS do powiększania bazy 
mieszkaniowej. 
 
Maria Małkowska – radna 
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Powiedziała, Ŝe dzień wcześniej była dyskusja na ten temat i zaproponowała, 
aby go odłoŜyć na później, kiedy będzie większe grono radnych. Gmina ma 
propozycję, nad którą trzeba będzie się powaŜnie zastanowić. 
 
 
Dimitris Skuras – koordynator programu operacyjnego „Lepiej Mieszkać 
w Gdańsku” 
 Odpowiedział, Ŝe to nie jest tak, Ŝe nie mają budować nowych budynków, bo 
albo będzie je budować na zaspokojenie lokali zamiennych, albo będzie 
przekazywać te osoby do wykwaterowań do miasta. A miasto nie ma dla nich 
lokali, więc musi wybudować dla nich lokale zamienne. Po wykwaterowaniu 
dopiero moŜna przejść do robót. 
 
Po krótkiej dyskusji, głos zabrał  
 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Powiedział, Ŝe ten proces zaczął się na Oruni, a oczekiwany jest na Dolnym 
Mieście. 
Zapytał o renowację wnętrz podwórkowych, dlaczego jest w załączniku nr 4 
dzielnica Dolne Miasto, skoro w uchwale jest napisane, jeśli chodzi o 
lokalizację inwestycji, Ŝe „nie moŜna wskazać”. 
 
Dimitris Skuras – koordynator programu operacyjnego „Lepiej Mieszkać 
w Gdańsku” 
Powiedział, Ŝe to jest błąd edycyjny. Uzasadnił, dlaczego to właśnie w Dolnym 
Mieście realizowana jest ta inwestycja. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
 
 

„Gdańsk Morze Turystycznych Atrakcji” 
 
Andrzej Socik – koordynator programu operacyjnego „Gdańsk Morze 
Turystycznych Atrakcji” 
Powiedział, Ŝe w WPI wpisanych jest 6 pozycji, z tym, Ŝe wkradł się błąd, bo 
wpisana rewitalizacja nabrzeŜa Motławy powinna być w programie „Gdański 
Program Rewitalizacji”. 
Omówił szczegółowo zadania. 
 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
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Zadał pytanie, czy aktualne zaplecze przystani „Marina” moŜe nadal 
funkcjonować, bo dotarły do niego informacje, Ŝe są przesłanki do tego, Ŝe nie 
moŜna juŜ z niego korzystać. 
Krzysztof Rudziński  - dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Powiedział, Ŝe jeśli chodzi o zaplecze przystani „Marina”, to celowo zostało to 
przesunięte w czasie, poniewaŜ analizowane są trzy koncepcje lokalizacji tego 
zaplecza. Przedstawił te koncepcje. 
 

„Gdańsk Szerokiej Drogi” 
 
Romuald Nietupski – koordynator programu operacyjnego „Gdańsk 
Szerokiej Drogi” 
Omówił program, podkreślając fakt, iŜ jest to największy program, jaki 
występuje w WPI. 
Powiedział, Ŝe uwagi do planu złoŜone zostały juŜ w wydziale. 
Ze względu na duŜy materiał na temat zadań, poprosił o zadawanie pytań. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Zapytał, czy juŜ został rozstrzygnięty przetarg na inwestycję – rondo Platynowa, 
Małomiejska, Świętokrzyska? 
 
 Romuald Nietupski – koordynator programu operacyjnego „Gdańsk 
Szerokiej Drogi” 
Odpowiedział, Ŝe z tym rondem wiąŜe się dwuletnie opóźnienie, które 
spowodowane jest niemoŜnością wykupu gruntów pod pas drogowy. Przetarg 
został ogłoszony i trwa przyjmowanie ofert. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Powiedział, Ŝe ma dwa wnioski, dodanie do załącznika nr 4 – modernizację  
ulicy Łąkowej (z Wróblą), a takŜe wykonanie brakującego odcinka ulicy 
Srebrnej. 
Po krótkiej dyskusji, głos zabrała 
 
Maria Małkowska – radna 
Wyraziła zadowolenie, Ŝe tak duŜo robi się w drogownictwie. Zgłosiła prośbę o 
to, aby zainteresować się takŜe ulicami osiedlowymi. Powiedziała, Ŝe równieŜ 
ma prośbę o umieszczenie w inwestycjach ulicy Karskiego, a takŜe w dzielnicy 
Kokoszki ulic osiedlowych. Po spotkaniu z dyrektorem Trzebiatowskim 
ustalono, Ŝe trzeba inwestycje w Kokoszkach podzielić na 3 etapy i będzie 
szansa, Ŝeby to realizować. 
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Po krótkiej dyskusji, głos zabrał 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Który powiedział, Ŝe 28 będą prosili o wyjaśnienia, poniewaŜ są duŜe 
wątpliwości,  bo komisja uwaŜa, Ŝe to jest duŜą rozrzutnością budowa 
fragmentu ulicy Nowej Kościuszki, która kończy się na Hynka.  
 
Więcej głosów, ani wniosków nie było. 
 
 

„Gdańsk Przyjazny Przedsiębiorcy” 
 
Ewa Miłek – koordynator programu operacyjnego „Gdańsk Przyjazny 
Przedsiębiorcy” 
Zreferowała program. Powiedziała między innymi o inkubatorze 
przedsiębiorczości, który ma za zadanie zapewnić wsparcie doradcze, 
szkoleniowe i działanie na rzecz przedsiębiorstw, które mają dopiero powstać, 
bądź działają bardzo krótko. 
 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
 
Pytań, ani głosów w dyskusji nie było. 
 
Następnie Pan Krzysztof Rudziński – dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych omówił program operacyjny 
„Zdrowa Woda dla Gdańska” 
 
I pan Marcin Szpak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska omówił 

program operacyjny „Metropolia Gdańska” 
 
Pan Krzysztof Rudziński – dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
omówił program operacyjny „Gdańsk Europejskie Centrum 
Kultury”  
 
Do powyŜszych programów nie zgłoszono pytań. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Zaproponował, aby komisja zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku 
1637 wraz z uwagami i poprawkami komisji. 
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Następnie wymienił po kolei, zgłoszone podczas posiedzenia komisji uwagi i 
wnioski: 
 

1. w programie operacyjnym – Wykształcony Gdańszczanin – 
uwzględnienie ewentualności  przystosowania hali sportowej 
przy ul. Zawodników dla potrzeb Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących nr 6 przy ul. Głębokiej;   

2. w programie operacyjnym – Sportowy Gdańsk: 
a) uwzględnienie budowy sztucznego lodowiska na Placu 

Zebrań Ludowych, 
b)  uwzględnienie budowy stoku narciarskiego, jako obiektu 

towarzyszącego Centrum Sporów Motorowych - z funkcją 
komercyjną;  

3. w programie operacyjnym Gdańsk Równych Szans: 
a) w załączniku nr 4 do projektu uchwały w punkcie 15 – 

zamiana tytułu projektu „Budowa dziennego domu 
pomocy społecznej” na: „ Budowa Centrum Usług 
Socjalnych przy ul. Św. Barbary”; 

b) uwzględnienie potrzeb, zgłoszonych przez koordynatora 
programu operacyjnego w ramach remontów (zgodnie z 
załącznikiem do opinii); 

4. w programie operacyjnym – Bezpieczny Gdańsk: 
a) siedziba StraŜy Miejskiej-  ukończenie budowy obiektu 

„C” w 2006r. 
b)  Komisariat Policji – przesunięcie realizacji zadania z 

2008-2009 na lata 2007-2008 
c) zsynchronizowanie realizacji zadań z poz. 20 i 21 w 

Załączniku nr 2 do projektu uchwały, tak, aby umoŜliwi ć 
zakończenie i oddanie Trasy W-Z w terminie; 

d) rozwaŜenie przyspieszenia wykonania „syfonu” przy 
Urzędzie Miejskim; 

e) analiza zwiększenia środków finansowych na utrzymanie 
sygnalizacji świetlnej (sterowniki); 

f) priorytet zadania – monitoring Dolnego Miasta;  
5.  w programie operacyjnym – Gdańsk Zielone Miasto: 

a) dokończenie termomodernizacji SP Nr 67; 
b) rewitalizacja ciągu pieszego i opływu Motławy, między ul 

Elbląską, a ul. Litewską od strony ul. Głębokiej; 
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6.  w programie operacyjnym – Gdańsk Szerokiej Drogi: 
a) umieszczenie w załączniku Nr 4 do projektu uchwały w 

programie inwestycyjnym – przebudowa i budowa dróg, 
zadań do przygotowania (tytułów projektów): 
- przebudowa ul. Łąkowej i ul. Wróblej; 
- budowa odcinka ulicy Srebrnej (uzupełnienie c.a. 150 

m.b.), celem umoŜliwienia dojazdu do osiedla TBS 
„Motława”; 
b) przebudowa i budowa dróg osiedlowych w dzielnicy 
Kokoszki;  

     c) budowa ulicy  Karskiego. 
 

 
PUNKT II 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Planu 
Inwestycyjnego Miasta Gdańska na lata 2006-2010- druk nr 
1637 
 
Komisja przystąpiła do opiniowania  projektu uchwały. 
 
 
 
 
Komisja Doraźna do Prac nad Wieloletnim Planem Inwestycyjnym 
Miasta Gdańska Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 18 
października 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie  - 
uchwalenia  Planu Inwestycyjnego Miasta Gdańska na lata 2006 – 
2010 – druk Nr 1637. 
Komisja zgłasza następujące poprawki oraz uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały: 

7. w programie operacyjnym – Wykształcony Gdańszczanin – 
uwzględnienie ewentualności  przystosowania hali sportowej 
przy ul. Zawodników dla potrzeb Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących nr 6 przy ul. Głębokiej;   

8. w programie operacyjnym – Sportowy Gdańsk: 
a) uwzględnienie budowy sztucznego lodowiska na Placu 

Zebrań Ludowych, 
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b)  uwzględnienie budowy stoku narciarskiego, jako obiektu 
towarzyszącego Centrum Sporów Motorowych - z funkcją 
komercyjną;  

9. w programie operacyjnym Gdańsk Równych Szans: 
a) w załączniku nr 4 do projektu uchwały w punkcie 15 – 

zamiana tytułu projektu „Budowa dziennego domu 
pomocy społecznej” na: „ Budowa Centrum Usług 
Socjalnych przy ul. Św. Barbary”; 

b) uwzględnienie potrzeb, zgłoszonych przez koordynatora 
programu operacyjnego w ramach remontów (zgodnie z 
załącznikiem do opinii); 

10. w programie operacyjnym – Bezpieczny Gdańsk: 
a) siedziba StraŜy Miejskiej-  ukończenie budowy obiektu 

„C” w 2006r. 
b)  Komisariat Policji – przesunięcie realizacji zadania z 

2008-2009 na lata 2007-2008 
c) zsynchronizowanie realizacji zadań z poz. 20 i 21 w 

Załączniku nr 2 do projektu uchwały, tak, aby umoŜliwi ć 
zakończenie i oddanie Trasy W-Z w terminie; 

d) rozwaŜenie przyspieszenia wykonania „syfonu” przy 
Urzędzie Miejskim; 

e) analiza zwiększenia środków finansowych na utrzymanie 
sygnalizacji świetlnej (sterowniki); 

f) priorytet zadania – monitoring Dolnego Miasta;  
11.  w programie operacyjnym – Gdańsk Zielone Miasto: 

a) dokończenie termomodernizacji SP Nr 67; 
b) rewitalizacja ciągu pieszego i opływu Motławy, między ul 

Elbląską, a ul. Litewską od strony ul. Głębokiej; 
12.  w programie operacyjnym – Gdańsk Szerokiej Drogi: 

a) umieszczenie w załączniku Nr 4 do projektu uchwały w 
programie inwestycyjnym – przebudowa i budowa dróg, 
zadań do przygotowania (tytułów projektów): 
- przebudowa ul. Łąkowej i ul. Wróblej; 
- budowa odcinka ulicy Srebrnej (uzupełnienie c.a. 150 

m.b.), celem umoŜliwienia dojazdu do osiedla TBS 
„Motława”; 
b) przebudowa i budowa dróg osiedlowych w dzielnicy 
Kokoszki;  



 23 

     c) budowa ulicy  Karskiego. 
 

Po wnikliwej analizie i dyskusji,  Komisja jednogłośnie  - 4 
głosami  za – powyŜszy projekt uchwały wraz z powyŜszymi 
poprawkami  zaopiniowała pozytywnie  

 
 

PUNKT III 
Rozpatrzenie wniosku Muzeum Historycznego Miasta 
Gdańska. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Przedstawił wniosek, w którym Muzeum Historyczne Miasta Gdańska zwraca 
się z prośbą o umieszczenie w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym na lata 2006-
2009 kwoty 3.624.053 zł, jako wkład własny do projektu Prace Ratownicze i 
Rewaloryzacyjne Twierdzy Wisłoujście w Gdańsku – Etap II. 
Wkład własny jest niezbędny do złoŜenia aplikacji o dotację w kwocie 
14.496.214 zł z funduszy norweskich. Kwota ma być rozłoŜona: 2006r.               
– 54.000 zł i w pozostałych latach 2007-2008-2009 po 1.200.000 zł. 
 
Zapytał, czy są jakieś pytania? 
 
Marcin Szpak – Zastępca Prezydenta Miasta 
Dodał parę słów wyjaśnienia. Powiedział, Ŝe Rada Miasta Gdańska przyjęła 
uchwałę intencyjną w sprawie dofinansowania tego projektu, warunkowanego 
uzyskaniem dofinansowania z Unii Europejskiej. Ten projekt aplikował do 
SPOR-u, ale tam niestety został odrzucony. W tym momencie jest kwestia 
dopisania tego projektu do WPI, po to, aby moŜna było aplikować do innych 
funduszy. Uznał, Ŝe jest to rozsądny wniosek. 
NaleŜałoby jednak wyraźnie zaznaczyć, Ŝe w przypadku nie uzyskania grantu, 
miasto nie będzie angaŜować Ŝadnych środków w to przedsięwzięcie. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Zaproponował, aby komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek MHMG. 
 
Przystąpiono do głosowania 
 
Komisja Doraźna do Prac nad Wieloletnim Planem Inwestycyjnym 
Miasta Gdańska Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 18 
października 2005 roku rozpatrzyła wniosek Muzeum Historycznego 
Miasta Gdańska (w załączeniu). 



 24 

 Komisja w pełni popiera wniosek Muzeum Historycznego 
Miasta Gdańska, dotyczący włączenia do Planu Inwestycyjnego 
Miasta Gdańska na lata 2006-2010 prac ratowniczych i 
rewaloryzacyjnych Twierdzy Wisłoujście – etap II wraz z kwotą 
3.624.053zł, jako wkład własny do aplikacji do funduszy norweskich. 
Komisja uznaje przyspieszenie prac rewaloryzacyjnych za 
niesłychanie waŜny element udostępniania najcenniejszych 
gdańskich zabytków mieszkańcom miasta i turystom. 
 
Wniosek zaopiniowała jednogłośnie- pozytywnie – 4 głosami za. 
 
Komisja wnosi o włączenie go do Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego, począwszy od roku 2006 i zgodnie z zawartym w nim  
harmonogramem.  
 
Następnie 
Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Zapytał, czy są jakieś sprawy bieŜące i wolne wnioski? 
 
Nikt się nie zgłosił, więc przewodniczący zamknął posiedzenie komisji. 
 
 
 
Protokolant 
 
Katarzyna Kosatka     Przewodniczący 
 
        Marek Bumblis 


